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Sak 77/13    Godkjenning av innkalling og sakskart  
 
Arkivsak: 201300077 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 77/13  
 
GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSKART  
 
 
 

Sak 78/13    Godkjenning av protokoll fra møte 14.10.2013  
 
Arkivsak: 201300077 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 78/13  
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 14.10.2013  
 
 
 

Sak 79/13    Informasjon fra administrasjonen  
 
Arkivsak: 201300077 
Arkivkode: 026.2 
Saksbehandler: Torunn Nyrnes 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 79/13  
 
INFORMASJON FRA ADMINISTRASJONEN  
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Sak 80/13    Sentrale budsjettjusteringer  
 
Arkivsak: 201300154 
Arkivkode: 121.3 
Saksbehandler: Edel G Krogstad 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 80/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 174/13  
 
SENTRALE BUDSJETTJUSTERINGER  
 
Bydelen har mottatt 2 sentrale budsjettjusteringer og fremlegger disse i en samlet sak. 
 
1. Bosettingstilskudd for flyktninger 2013 i henhold til bosettinger per 15.06. 
Bystyret vedtok 05.12.2012 å avsette 67,6 mill. kroner på sentralt kapittel for å dekke et tilskudd 
til bydelene på kr 100 000 per førstegangsbosatte flyktninger innenfor kommunens 
bosettingskvote for 2013. Denne kvoten er på 450 flyktninger som er fordelt mellom bydelene. 
Tilskuddordningen omfatter også familiegjenforente og selvbosatte uten familiegjenforening. 
Disse må også være førsteårsbosatte og utløse integreringstilskudd. Av beløpet på kr 100 000 per 
bosatt blir kr 20 000 overført til FO4 sosialhjelp og kr 80 000 overført til FO1 til dekning av 
generelle kostnader ved bosetting. 
 
I kommunaldirektørens sak 40/13 budsjettjusteres Bydel Østensjø med kr 200 000 fordelt på de 
forskjellige funksjonsområdene. Ved en feiltagelse ble det kun rapportert på 2 stykker noe som 
blir rettet opp til neste rapportering.  Det er i budsjettet for 2013 lagt inn en inntektsforventning på 
Introduksjonsordningen på 3,2 mill. kroner slik at denne saken reduserer denne 
inntektsforventningen. Det vil komme en siste budsjettjustering senere i år på 3 mill. kroner som 
vil redusere inntektsforventningen i sin helhet. 
 
Bydelsdirektøren forslår at midlene avsettes til Introduksjonsordningen og økonomisk sosialhjelp 
med dekning i kommunaldirektørens sak. 
 
2. Kompensasjon for ikke-kommunale plasser etablert i 2012 for 2013 
I denne saken budsjettjusteres det midler til kompensasjon for kostnader i 2013 for ikke-
kommunale barnehageplasser etablert i 2012. Kompensasjonen av driftsutgifter til de ikke-
kommunale barnehagene har tatt utgangspunkt i differansen mellom antall barn i de ikke-
kommunale barnehagene per 15.12.2011 og per 15.12.2012 (Kostra-tall), hvor deltidsplasser er 
lagt sammen og omgjort til fulltidsplasser. Driftstilskuddsatsen er kr 179 800 per nye 
småbarnsplasser og kr 88 000 per nye storbarnsplasser, i tillegg til et kapitaltilskudd på kr 20 000 
per heltidsplass. 
 
Bydel Østensjø blir i byrådens sak 18/13 budsjettjustert med 3,467 mill. kroner. Bydelen har i 
vedtatt budsjett for 2013 lagt inn en inntektsforventning under området Private barnehager til 
denne justeringen. 
 
Bydelsdirektøren foreslår at midlene reduserer inntektsforventningen under området Private 
barnehager i samsvar med vedtatt budsjett. 
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Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Funksjon 275 Introduksjonsordningen økes med kr 160 000 og funksjon 281 økonomisk 

sosialhjelp økes med kr 40 000, totalt kr 200 000 i henhold til kommunaldirektørens sak 40/13. 
2. Funksjon 201 Førskole økes med 3,467 mill. kroner i henhold til Byrådens sak 18/13. 
 
 
 
Tove Stien /s        Håkon Kleven /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 81/13    Månedsrapport barneverntjenesten per september 2013  
 
Arkivsak: 201000080 
Arkivkode: 321.9 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 81/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 175/13  
 
MÅNEDSRAPPORT BARNEVERNTJENESTEN PER SEPTEMBER 2013  
 
Bakgrunn 
Med dette fremlegges rapportering til bydelsutvalget om situasjonen innenfor barnevernområdet 
per 30.09.2013.   
 
Saksframstilling: 
Bemanning og kompetanse: 
Barnevernkontoret hadde i september vakanser tilsvarende 5 årsverk, av disse er 2,6 som følge av 
langtids sykefravær, hvorav èn går over i svangerpermisjon i oktober. Det er gjennomført 
ansettelse i tre faste stillinger, hvorav en barnvernkonsulent tiltrer 01.10.2013 og de to andre 
01.01.2014. Vakansene har vært dekket opp med innleie av eksterne konsulenter.      
I september startet de to mottakskonsulentene opp sitt arbeid med å etablere en mottaksgruppe, og 
ordningen settes i verk 01.10.2013. Da vil også barnevernsgruppa deles inn i tre team, i og med at 
ny teamleder starter 01.10.2013. 
Ofot har alle stillinger besatt, hvorav en i vikariat. Ny leder Ofot har oppstart 01.10.2013.  
 
Barneverntjenesten har arbeidet med å planlegge kompetansetiltak som følge av statlige 
styrkingsmidler som barnevernet har fått. Tiltakene planlegges iverksatt i oktober. 
 
Meldinger og undersøkelser  
Meldingstallet er stigende igjen etter sommermånedene, og i september kom det 45 nye 
bekymringsmeldinger. Hittil i år er det mottatt 373 bekymringsmeldinger til barnevernet, det gir et 
gjennomsnitt på 41 meldinger per måned, mot 35 meldinger i snitt per måned i samme periode i 
fjor. 51 meldinger ble konkludert, og det ble iverksatt undersøkelse i 41 saker.  
 
Spesielt gledelig er det å se at meldingsinstansene er mer varierte enn tidligere. Eksempelvis var 
NAV den instansen som meldte mest (7) sammen med skolene (7), som tradisjonelt står for mange 
av meldingene. Til sammenligning meldte NAV bekymring i èn sak i september 2012. Bydelen 
har over tid arbeidet med at instanser som forholder seg til barn og deres familier, skal ha lavere 
terskel for å melde til barnevernet. NAV har blant annet etablert nye interne prosedyrer for 
kartlegging i barnefamilier.   
 
 
Antall barn og unge under tiltak  
Antall barn og unge under tiltak i barnevernet øker også i september. Det er primært andelen 
hjelpetiltak i familien som øker. Antall barn i institusjon/beredskapshjem er 17 ved utgangen av 
september (mot 16 i forrige måned), og antall barn i fosterhjem under institusjon er 9. Per 
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september er således antall barn i institusjonstiltak det høyeste hittil i år, men det er likevel lavere i 
gjennomsnitt per måned enn måltallet på 13,8. Det er forventet at tallet vil bli redusert framover, 
bl.a. ved overgang til fosterhjem. 
  
196 barn mottok hjelpetiltak per september. Det er per september 298 barn under tiltak totalt sett. 
På bakgrunn av økt saksmengde, er det nødvendig med et tett samarbeid mellom 
Barnevernkontoret og Ofot som tiltaksenhet. I september ble det etablert et fast ukentlig 
møtepunkt mellom teamlederne på barnevernkontoret og fagkonsulentene i Ofot for å sikre bedre 
koordinert bistand og oppfølging av tiltakssakene og best mulig utnyttelse av ressursene.  
  
Ettervern og oppfølging fra Ofot 
Ved utgangen av september hadde 39 ungdommer ettervernstiltak og oppfølging fra Ofot og 
Byggveien bofellesskap. 7 av de 39 ungdommene har tidligere bodd i Byggveien bofellesskap.  
  
Per september er det ett barn plassert i den ene akutthjemmet, mens det er en ledig plass i det 
andre. Det ene hjemmet har hatt plassering i 270 av 274 døgn i år, mens det andre hadde hatt 
plassering i 173 av 274 døgn. Den siste familien har avviklet sin ferie og friperiode. Det arbeides 
nå med avklaring av en ny plassering. 
 
Ved utgangen av september jobbet Ofot med tiltak i 32 saker på bestilling fra barnevernkontoret. 
Sakene omfatter 45 barn. En tiltakssak kan for eksempel være foreldre- eller familieveiledning, 
kartlegging og observasjonsoppgaver, miljøterapeutisk oppfølging, godkjenningsoppgaver eller 
tilsyn.   
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Månedsrapport barneverntjenesten per september 2013 tas til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s         Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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BU - TABELL 2013 
 
Tiltakstype 

 
Res  
2010 

 
Res  
2011 

 
Res 
2012

   
1/13

 
2/13

  
3/13

 
4/13

  
5/13

  
6/13

 
7/13 

 
8/13 

 
9/13 

 
12/13

Plan 
2013

Sum barn og unge 
under tiltak i 
barnevernet 

 
271 

 
203 

 
   
221 

 
226

 
232

 
233

 
233

 
254

 
263

 
272 

 
290 

 
298 

  
- 

 
Antall nye 
bekymringsmeldinger:  
 
  

 
413 

 
502 

 
439 

 

 
36 

 
56 

 
 

 
45 

 
47 

 
57 

 
48 

 
20 

 
19 

 
45 

  
- 

Antall barn og unge 
under tiltak utenfor 
familien: 

 
100 

 
95 

 
94 

 
96 

 
102

 
101

 
104

 
107

 

 
106

 
106 

 
108 

 
109 

  
- 

Antall barn og unge 
under tiltak innenfor 
familien: 

 
171 

 
109 

 
129 

 

 
130

 
134

 

 
136

 
135

 
156

 
164

 
172 

 
188 

 
196 

  
140 

 
Institusjonstiltak og 
beredskapshjem  
   

 
19 

 
12 

 
14 

 
15 

 
14 

 
12 

 
12 

 
13 

 
13 

 
15 

 
16 

 
17 

  
13,8

 
Fosterhjem under 
institusjon/ familiehjem 

 
10 

 
7 

 
7 

 
8 

 
9 

 
    9 

 
9 

 
9 

 
7 

 
11 

 
9 

 
9 

  
7 

 
Fosterhjem ordinære 

 
51 

 
46 

 

 
47 

 
48 

  
50 

 
50 

 
49 

 
50 

 
47 

 
47 

 
49 

 
49 

 

  
52 

 
Familiesenter 

 
1 

 
1  

 
3 

 
3 

 
3 

 
1 

 
1 

 
1 

 
0 

 
0 

 
1 

 
1 

  
2 

 
Hybel med oppfølging   

 
23 

 
16 

 
19 

 
22 

 
22 

 
21 

 
21 

 
20 

 
22 

 
21 

 
21 

 
20 

  
19 

 
Bofellesskap enslig 
mindreårige asylsøkere 

 
7 

 
11 

  

 
9 

 
6 

 
10 

 
10 

 
10 

 
10 

 
10 

 
10 

 
9 
 

 
9 

  
10 

 
Antall unge 18+ med 
ettervernstiltak  

 
 36 

 
42 

 
42 

 
41 

 
41 

 
38 

 
39 

 
42 

 
39 

 
40 

 
38 

 
39 

  
- 

 
 



 

Sak 82/13    Barnehagene - Rapportering per oktober 2013  
 
Arkivsak: 201300107 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Tommy Grotterød 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 11.11.13  
Oppvekstkomite 11.11.13 82/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 176/13  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
BARNEHAGENE - RAPPORTERING PER OKTOBER 2013  
 
Sammendrag: 
I forbindelse med bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2013, sak 202/12, ble det fattet 
følgende vedtak: 
"Bydelsutvalget ber om en rapport i hvert møte der antall barn på venteliste og utviklingen i 
nye og gamle prosjekter omtales. Det rapporteres samtidig på forholdet mellom antall 
pedagoger og antall personer i pedagogiske stillinger som har dispensasjon fra 
utdanningskravet". 
 
Saken som følger omtaler antall barn på venteliste til barnehagene per 30.09.2013, deretter 
status i utviklingen av gamle og nye barnehageprosjekter, og utbedring av eksisterende 
barnehager. Tall knyttet til dispensasjoner fra utdanningskravet vil bli omtalt ifm budsjett 2014, 
og for øvrig når det etterspørres i tertialmeldinger.  
 
Saksframstilling: 
Antall barn i barnehagene: 
Per 15.12.2012 (KOSTRA-tall) var det 1052 barn under 3 år og 1856 over 3 år i våre 
barnehager. Totalt 2908 barn.  
 
Venteliste til barnehagene: 
Per 30.09.2013 er det 125 barn under 3 år, og 28 barn over 3 år på venteliste i bydelen. Dette er 
barn uten plass fra før, og som søker plass før 31.12.2013. Dette er de samme tallene som ble 
framlagt i rapporteringen for september, Grunnet omlegging til nytt hel-elektronisk 
opptakssystem, foreligger det p.t. ikke nye tall. 
 
Utviklingen i gamle og nye prosjekter: 
Haakon Tveters vei 8  
Tomten er planlagt benyttet til barnehageformål. Trygge Barnehager vil stå for utbygging og 
drift. De siste informasjonene bydelen har om prosjektet er at det planlegges tilsvarende 6 
avdelinger, dvs inntil 108 barn, om alle barna er over 3 år. Det hefter usikkerhet ved når 
prosjektet vil kunne stå ferdig.. 
 
Haakon Tveters vei 88-98, Oppsal Senter 
Bydelsutvalget har i BU-sak 2/13 vedtatt å opprettholde tidligere vedtak om å tilslutte seg Plan- 
og bygningsetatens alternativ 2. Dette innebærer at det på sikt kan etableres en 4-avdelings 
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barnehage med uteareal på nordre del av tomten. En 4-avdelings barnehage kan gi inntil 72 
storebarnsplasser. Framdrift og mulig ferdigstillelse av prosjektet er ikke bestemt. 
 
Mikaelgården Steinerbarnehage 
Barnehagen har nå totalt 36 barn, 18 små og 18 store.  
Mikaelgården Steinerbarnehage ser på muligheter for å etablere en friluftsgruppe, og har hatt 
møte med barnehageadministrasjonen for drøfting av mulige løsninger. Mikaelgården 
Steinerbarnehage har via bydelen, sendt søknad om å få godkjent etablering av 18 plasser i 
friluftsgruppe. Plassene er planlagt etablert i løpet av 2013. 
 
Idrettsbarnehagene AS 
Idrettsbarnehagene AS ser på muligheter for å etablere flere plasser i eksisterende Østmarka 
Idrettsbarnehage og mener det bør være rom for å utvide med opp til 74 barn. Målet er å 
avhode forhåndskonferanse i oktober 2013.  
 
Ambulerende friluftsgrupper i eksisterende barnehager 
Bydelsutvalget ba i vedtak til sak 58/13 Barnehagene - Rapportering per mars 2013 
administrasjonen legge fram forslag i forbindelse med budsjettbehandlingen til hvordan fem 
barnehager i bydelen kan etablere ambulerende friluftsgrupper.  
Administrasjonen har nedsatt en arbeidsgruppe, som ser på mulighetene for at det ved fem 
barnehager i bydelen kan etableres slike grupper.  
Det er fra byrådsavdelingen gjort klart at bydelen ikke kan påregne tilskudd til slike plasser, da 
byrådets strategi for etablering av nye barnehageplasser er at en så stor andel som mulig skal 
etableres av private aktører. Det er varslet at 2 opptak per år vil bli omtalt i tilleggsinnstillingen 
til byrådets budsjettforslag, og at 2 opptak per år vil medføre behov for økt antall 
barnehageplasser i kommunen. Administrasjonen avventer om det med dette også åpnes for 
tilskudd til plasser i kommunal regi. 
Bydelsutvalget uttrykte i vedtak til sak 146/13 Barnehagene – rapportering per september 
2013 bekymring over at bydelen ikke kan utnytte de mulighetene som finnes til å både utvide 
det pedagogiske tilbudet i bydelens barnehager og samtidig skape flere barnehageplasser i 
bydelens barnehager. Utvalgte representanter lager et omforent forslag der problemstillingen 
belyses.  
Administrasjonen ble bedt om å be om at tre representanter fra oppvekstkomiteen/ 
bydelsutvalget får deputasjon i finanskomiteen og i kultur- og utdanningskomiteen i Oslo 
kommune. Brev er oversendt Oslo kommune. 
 
Utbedring av eksisterende barnehager: 
Storgården barnehage 
Storgården barnehage rives høsten 2013 og det skal bygges ny barnehage på samme tomt. Det 
er Omsorgsbygg Oslo KF (OBY) som står som eier av bygget og som er ansvarlig for nybygg. 
Erstatningslokaler er etablert i Skullerudbakken. Ny Storgården barnehage er i følge tentativ 
framdriftsplan planlagt ferdigstilt juli/ august 2015. 
 
Skullerudbakken barnehage 
Barnehagen er en modulbarnehage/ paviljong, som fra og med høsten 2013 er 
erstatningslokaler for Storgården barnehage.  
Skullerudbakken barnehage er planlagt benyttet til erstatningslokaler for andre barnehager når 
nye Storgården barnehage er ferdigstilt. 
 
Fuglemyra barnehage 
Barnehagen foreslås rehabilitert. Det er Omsorgsbygg Oslo KF som står som eier av bygget og 
som er ansvarlig for rehabiliteringen. Prosjektering/anskaffelser pågår i disse dager og 



barnehagen er planlagt renovert i 2014/ 2015. Mye tyder på at barnehagen vil trenge 
erstatningslokaler i rehabiliteringsperioden. Tid for gjennomføring avhenger av bevilgninger 
fra Oslo kommune sentralt. 
 
Vassenga barnehage 
Tveita borettslag har besluttet å bygge om og utvide Vassenga barnehage, slik at denne får 36 
nye barnehageplasser. Bydelen har mottatt tilbud fra Tveita borettslag om årlig leie etter 
ombygging. Prisen ligger, sett fra bydelens side, innenfor det som kan aksepteres i leie for et 
nytt bygg. Tilbudet vil bli sendt over til KOU for godkjenning/ avklaring vedrørende tilskudd 
til nye kommunale plasser. Se over vedrørende usikkerhet om tilskudd til nye plasser i 
kommunal regi.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak Barnehagene – Rapportering per oktober tas til orientering. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 83/13    Friluftsgrupper i barnehagene  
 
Arkivsak: 201300107 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Nina Corneliussen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 83/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 177/13  
 
FRILUFTSGRUPPER I BARNEHAGENE  
 
Sammendrag: 
Det vises til BUsak 58/13 Barnehagene – Rapportering per mars 2013, der det blant annet ble 
fattet følgende vedtak: 

Bydelsutvalget ber administrasjonen legge fram et forslag i forbindelse med 
budsjettbehandlingen til hvordan fem barnehager i bydelen kan etablere ambulerende 
friluftsgrupper. En slik gruppe utgjør 18 barn, og med fem barnehager vil det utgjøre 90 
barnehageplassekvivalenter. Det forutsettes at dette gjøres i samråd med de 
barnehagene som skal etablere gruppene, og det legges fram for bydelsutvalget en 
oversikt over hvordan man tenker praktiske løsninger for garderobeforhold, ansettelser 
av flere medarbeidere, eventuelle skyssordninger og friluftslokaler for hver enkelt av de 
fem barnehagene. 
 

En gjennomgang av aktuelle barnehager i Bydel Østensjø viser at det kan være mulig å opprette 
ambulerende friluftsgrupper/ friluftsgrupper i inntil 5 barnehager. Derimot vil ordninger for 
godkjenning av nye plasser og tilskudd til disse, slik dette nå er fastsatt i Oslo kommune 
sentralt, være til hinder for opprettelse av kommunale plasser. 
 
Saksframstilling: 
Bydelsadministrasjonen har sett på muligheten for å etablere ambulerende friluftsgrupper i fem 
barnehager. Gjennomgangen viser at følgende barnehager kan være aktuelle: Mikaelgården 
barnehage som er en ikke-kommunal barnehage, samt de kommunale barnehagene Rustad Gård 
barnehage, Manglerud barnehage, Tallberget barnehage, og en utvidelse av Tveteråsen 
friluftsbarnehage.  
 
Det vil i alle barnehagene være nødvendig med investeringer i form av etablering av alternative 
lokaler i eller utenfor barnehagens område, innkjøp av lavvo, oppgradering av eksisterende 
bygg og nedlagte parker, samt diverse uteutstyr.  
Styrere og tillitsvalgte i de aktuelle barnehagene er positive til en eventuell etablering, og det 
vil legges til rette for at barnehagene selv kan finne gode lokale løsninger.  
 
Friluftsgruppene vil bemannes i henhold til gjeldende norm og regelverk. Barnehager som 
legger særlig vekt på friluftsliv, er ikke regulert spesielt i barnehageloven. Det er lovens 
alminnelige regler som gjelder.  Barnehageloven § 3 krever at barnehager skal ha lokaler og 
uteområder som er egnet for formålet. Departementet har gitt nærmere retningslinjer for 
godkjenning av barnehager som hovedsakelig baserer sin virksomhet på friluftsliv. 
Retningslinjene sier at friluftsbarnehagene må ha tilgang til lokaler av likeverdig kvalitet som 
ordinære barnehager. Eksempler på slike lokaler kan være lavvo, nedlagte parklokaler og 
lignende. Det må være forsvarlig å huse alle barna samtidig ved behov, for eksempel ved 



ugunstige værforhold. Godkjenningsmyndigheten kan, etter en konkret skjønnsmessig 
vurdering, renonsere noe på de krav som ellers ville ha blitt stilt til oppholds- og lekeareal per 
barn i ordinære barnehager. 
 
All etablering av nye barnehageplasser styres av Oslo Kommune sentralt, som vurderer det 
samlede barnehagebehovet i kommunen. 
Med bakgrunn i dette, må ikke-kommunal eier/ bydelen melde inn evt. planer for nye plasser, 
for å få bekreftet at Oslo kommune vil gi tilskuddsmidler etter gjeldende regler.  
 
Byrådets strategi er at etablering av nye barnehageplasser i hovedsak skal skje i ikke-
kommunal regi. En utvidelse av Mikaelgården barnehage vil derfor være uproblematisk. 
Barnehagen har hatt møte med bydelsadministrasjonen og presentert sine planer. Bydelen har 
oversendt Mikaelgårdens søknad om godkjenning for etablering av 18 nye friluftsplasser, til 
Byrådsavdeling for kunnskap og utdanning. 
 
Driftstilskudd for barnehageplasser ligger nå i bydelens rammer. Beregningsgrunnlaget for hva 
bydelene mottar er de barna som er registrert med barnehageplass i bydelen per 15.12. De 
barna som er registrert i våre barnehager, kommunale og ikke-kommunale, per 15.12.2013, gir 
uttelling på rammetilskuddet for budsjettåret 2015. 
 
Etableringstilskudd gis til ikke-kommunale barnehager per plass ved 2 plasser eller mer. For 
kommunale plasser gis tilskudd kun ved etablering av hele grupper, dvs. 9 småbarnsplasser/ 18 
storebarnsplasser. Etableringstilskuddet forutsetter at plassene er forhåndsgodkjent av 
Byrådsavdeling for kunnskap og utdanning. 
 
Drift av friluftsgruppe i kommunal regi vil beløpe seg til 1,3-1,5 mill. kroner. Dersom de 4 
kommunale gruppene som er skissert i saksframlegget blir opprettet, vil det innebære en 
merutgift på mellom 4,5 og 5 mill. kroner. I tillegg kreves som sagt forhåndsgodkjenning. Uten 
dette kan bydelen heller ikke påregne etableringstilskudd. P.t. er signalene fra byrådsavdelingen 
at bydelen ikke kan regne med godkjenning av slike plasser, med påfølgende støtte til 
etablering, da politiske føringer går ut på at plasser fortrinnsvis skal etableres i privat regi. 
Bydelsdirektør vil på bakgrunn av dette ikke anbefale at ambulerende friluftsgrupper/ 
friluftsgrupper opprettes i kommunal regi. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Med de nåværende godkjennings- og finansieringsordninger opprettes det ikke ambulerende 
friluftsgrupper/ friluftsgrupper i bydelens regi. 
 
 
 
Tove Stien /s       Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør       avdelingssjef 
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Sak 84/13    Måltider i barnehagene - orientering  
 
Arkivsak: 201300107 
Arkivkode: 323.0 
Saksbehandler: Nina Corneliussen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 84/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 178/13  
 
MÅLTIDER I BARNEHAGENE - ORIENTERING  
 
Sammendrag: 
I forbindelse med bydelsutvalgets budsjettbehandling for 2013, BU-sak 202/12, ble det blant 
annet fattet følgende vedtak: 

Det igangsettes et arbeid for å se på hvordan man praktiserer måltidene og innholdet i 
disse i de ulike barnehagene i bydelen. De private inviteres også til å være med. 
Spørsmål som problemer i forhold til innkjøpsordning, kjøkken, bemanning, økonomi 
osv. presenteres, med forslag til hvordan man kan overkomme disse. Spesielt gode 
erfaringer trekkes fram, og muligheten til å dele erfaringer og innføre gode ideer også 
andre steder presenteres. Saken legges fram for BU i forbindelse med 
budsjettbehandlingen i 2014, dersom den er ferdig til da. 
 

Saksframstilling: 
I september 2013 ble det igangsatt et arbeid for å se på hvordan man praktiserer måltidene og 
innholdet i disse, i de ulike barnehagene i bydelen. Både kommunale og ikke-kommunale har 
deltatt i dette arbeidet. Samråd for barnehagene ble orientert om saken i sitt møte 10.10.2013.  
 
Rammebetingelser: 
Barnehagene har rammevilkår for å legge til rette for gode og fullverdige måltider. De 
kommunale og enkelte ikke-kommunale barnehager har like økonomiske og personalmessige 
rammebetingelser. Noen ikke-kommunale barnehager tar opptil 650 kr i matpenger per måned i 
tillegg til makspris, og har i perioder fått mat tilkjørt fra eksterne firmaer. En barnehage har 
egen kokk.  
De kommunale barnehagene bruker leverandør i henhold til Oslo kommunes samkjøpsavtaler. 
På bakgrunn av enkelte tilbakemeldinger om at barnehagen kan få billigere varer i nærbutikken, 
vil bydelsadministrasjonen gjøre en henvendelse til Utviklings- og kompetanseetaten som 
forvalter disse avtalene, der det bes om at det blir sett nærmere på dette.  

 
Den gode praksis: 
Det er variasjon i hvordan barnehagene organiserer og bruker måltidet som en del av det 
pedagogiske arbeidet med barna. Variasjonen gjelder både mellom barnehagene og internt i den 
enkelte barnehage. God praksis har blitt delt i styrergruppen og styrerne tar med seg dette til 
videre arbeid i egen barnehage. Arbeidet med mat og kosthold vil fremkomme i den enkelte 
barnehages årsplan for 2014.  
 
Fremtidig satsning:  
Helsedirektoratet har utgitt et hefte som heter Bra mat i barnehagen., se  
http://www.helsedirektoratet.no/publikasjoner/bra-mat-i-barnehagen-
veiledningshefte/Sider/default.aspx. Heftet bygger på nasjonale retningslinjer for mat og 

http://www.helsedirektoratet.no/publikasjoner/bra-mat-i-barnehagen-veiledningshefte/Sider/default.aspx
http://www.helsedirektoratet.no/publikasjoner/bra-mat-i-barnehagen-veiledningshefte/Sider/default.aspx


måltider i barnehagen. Første del av heftet gir konkrete råd og tips om valg av mat og drikke, 
og hvordan legge til rette for helsefremmende måltider i barnehagen i samarbeid med barnet og 
hjemmet. Deretter presenteres en samling oppskrifter som kan brukes til hverdags, på tur og til 
fest. 
Heftet gir god veiledning til personalet og skal ligge til grunn for måltidene som serveres i 
bydelens barnehager. Bydelsadministrasjonen vil se til at Helsedirektoratet hefte finnes i alle 
barnehager og for at barnehagens styrere sørger for at retningslinjene i heftet følges.  
 
Bydelsadministrasjonen iverksetter tiltak for å gi personalet økt kompetanse i å bruke 
forberedelse og tilberedning av måltider i det pedagogiske arbeidet med barna, samt hvordan de 
kan ivareta allergikere eller andre grupper som har behov for tilpasset mat. Det vil også 
arbeides videre med hvordan barnehage og hjem kan og bør, arbeide sammen omkring barnas 
kosthold, både når det gjelder det enkelte barn og i barnehagen som helhet.  
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om måltider i barnehagene tas til orientering.  
 
 
 
Tove Stien /s        Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 85/13    Barneverntjenestens rekruttering og oppfølging av 
fosterhjem  

 
Arkivsak: 201300571 
Arkivkode: 324 
Saksbehandler: Mary Ann Gursli 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 85/13  
Bydelsutvalget 18.11.13 179/13  
 
BARNEVERNTJENESTENS REKRUTTERING OG OPPFØLGING AV 
FOSTERHJEM  
 
Bakgrunn: 
I budsjett 2013 ble det opprettet to årsverk innenfor barnevernområdet til å rekruttere og følge 
opp egne fosterhjem. Stillingene ble opprettet med inndekning i omdisponering av tiltaksmidler 
tilsvarende 0,5 institusjonsplasser.  
I den forbindelse fattet bydelsutvalget følgende verbalvedtak: 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren om å legge fram en egen sak høsten 2013 om arbeidet med 
rekruttering og oppfølging av fosterhjem 
 
Bakgrunnen for opprettelsen av stillingene var at barneverntjenesten over tid hadde opplevd det 
svært vanskelig å fremskaffe egnede fosterhjem, noe som resulterer i at barn i enkelte tilfeller 
bodde lenger på institusjon enn formålstjenlig. Barneverntjenesten opplevde også at ordinære 
fosterhjem hadde økt behov for veiledning og oppfølging og at fosterhjem stod i fare for å 
sprekke oftere enn før. 
Barne- og familieetaten hadde signalisert at de ikke klarte å rekruttere ordinære fosterhjem, 
dvs. kun kunne tilby plasser i fosterhjem under institusjon, og det var forventet at kostnadene 
for nye fosterhjemsplasser framover ville kunne bli vesentlig høyere. 
Det var tenkt at en styrking av fosterhjemsarbeidet lokalt i bydelen ville kunne bidra til å 
framskaffe flere fosterhjem, at man ved tett oppfølging og veiledning kunne sikre kvaliteten på 
plasseringene og minske risiko for fosterhjemssprekk og at dette kunne redusere behovet for 
fosterhjem tilknyttet institusjon. 
 
Saksframstilling: 
Ansettelsesprosessen til stillingene som fosterhjemskonsulenter tok lenger tid enn påregnet pga 
behov for 2. gangs utlysning av stillingene. Stillingene ble besatt henholdsvis 01.06.2013 og 
01.08.2013. Pga ferieavvikling ble stillingene først operative fra august. Etter tiltredelse ble 
umiddelbart forberedelsene til arbeidet med rekruttering av fosterhjem igangsatt. 
 
Arbeidet med rekruttering av fosterhjem  
Tiltakene til fosterhjemsrekrutteringen ble samlet i en kampanje for å bli mer synlig for flest 
mulig av beboerne i bydelen. Kampanjen ble iverksatt i september, og har så langt bestått av 
følgende tiltak: 
 
 Brosjyre: Det er utarbeidet en brosjyre som er trykt opp i 8000 eksemplarer og delt ut i 

områder i bydelen som er vurdert som målgruppe for rekrutteringen.  



 Artikkel i Nordstrand Blad den 19.09.2013: Artikkelen beskrev behovet for fosterhjem i 
bydelen. Den bestod av hele forsiden samt to helsider inne i avisen. Artikkelen nådde svært 
mange i bydelen da avisen gis ut gratis til alle husstander. Saken ligger også tilgjengelig på 
nettsiden til Nordstrand Blad. 

 Mail til ansatte i bydelen: Det er sendt ut en forespørsel på e-post til alle ansatte i bydelen 
med oppfordring om å spre budskapet om behovet for fosterhjem i egen bydel. Brosjyren 
ble lagt ved som link.  

 Nettsiden til Bydel Østensjø: Rekrutteringskampanjen er beskrevet på nettsiden. Her ligger 
brosjyren også som link. 

 
Kampanjen har så langt resultert i fire henvendelser, hvorav en vurderes å kunne være aktuell. 
Dette er mindre enn vi hadde forventet. Erfaringsmessig er rekrutteringsarbeidet en 
møysommelig prosess, hvor aktuelle fosterhjem trenger tid for at tanken skal modnes og føre til 
endelig beslutning. Det vurderes derfor som nødvendig å følge opp med parallelle og nye tiltak 
Utfallet er uforutsigbart og det er vanskelig å måle hva som er utslagsgivende for resultatet. Det 
vil jobbes videre med følgende rekrutteringstiltak utover høsten: 
 
 Særannonse for ett enkelt barn som i dag bor i bydelens akutthjem. 
 Kontakte eksisterende fosterhjem for allerede plasserte barn i bydelen, for å høre om det er 

noen i deres nettverk som kan være aktuelle fosterforeldre. 
 Dele ut brosjyrer på flere offentlige kontorer som legekontor, bibliotek osv. 
 Arrangere stand på kjøpesentre i bydelen og omegn. 
 Presentere behovet for fosterhjem for ansatte ved skoler, sykehjem etc. i deres møtetid.  

Erfaring tilsier at ansatte i omsorgsyrker ofte er representert som fosterhjem.    
 Ofot jobber i tillegg med å vurdere seks aktuelle fosterhjem. Disse har ikke kommet som 

følge av kampanjen, men er rekruttert gjennom barnas egne nettverk/familier.   
 
Oppfølging av fosterhjem 
Barneverntjenesten rapporterer halvårlig til Fylkesmannen på statistikk over oppfølging og 
gjennomførte tilsyn av fosterhjem, og dette legges fram for bydelsutvalget i forbindelse med 
månedsrapportering / tertialrapporteringen. Siste rapportering for 1. halvår var i 
månedsrapporten per august. Per august var det svært positivt at antall tilsyns- og 
oppfølgingsbesøk i henhold til lov- og målkrav synes oppfylt. I tillegg til å ha lagt 
oppfølgingsansvaret til en person med spesielt ansvar for å følge dette opp, samt revidering av 
prosedyrer for arbeidet, vurderes dette å ha hatt konstruktiv effekt både for oppfylling av 
lovkrav og kvalitetssikring av innhold. Det har vært foretatt en intern omfordeling av 
ansvarsoppgaver knyttet til fosterhjemsoppfølging, som har hatt ønsket effekt ved at sviktsoner 
er redusert.  
Barneverntjenesten jobber nå med å videreutvikle prosedyrer og utvikle gode rammer for 
oppfølging av fosterhjem.    
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om barneverntjenestens rekruttering og oppfølging av fosterhjem tas til orientering 
 
 
 
Tove Stien /s        Mary Ann Gursli /s 
bydelsdirektør        avdelingssjef 
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Sak 86/13    Orientering om bydelens skolehelsetjeneste, jf 
ungdommens bystyrevedtak samt vedtak i 
Ungdomsrådet 10.6.2013  

 
Arkivsak: 201000379 
Arkivkode: 212.0 
Saksbehandler: Vigdis Malt Marøy 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Oppvekstkomite 11.11.13 86/13  
Ungdomsrådet 11.11.13  
Bydelsutvalget 18.11.13 180/13  
 
ORIENTERING OM BYDELENS SKOLEHELSETJENESTE, JF UNGDOMMENS 
BYSTYREVEDTAK SAMT VEDTAK I UNGDOMSRÅDET 10.6.2013  
 
Sammendrag: 
Bydelsutvalget har bedt om en skriftlig orientering om hvordan bydelens skolehelsetjeneste 
samsvarer med vedtak fattet av ungdommens bystyremøte i 2013, referert til i vedtak fra 
ungdomsrådet i Østensjø 10.06.2013  
 
Saksframstilling: 
Ungdommens bystyre vedtok blant annet følgende i 2013: 
(Skolehelsepleier er brukt i stedet for skolehelsesøster da ungdommens bystyre ønsker en mer 
kjønnsnøytral tittel.)  

 Skolehelsepleiere burde være tilgjengelig fem dager i uken ved alle skoler 
 Alle elever innkalles til en obligatorisk samtale med skolehelsepleier minst en gang i 

året 
 Alle elever har rett på henvisning til gratis konsultasjon med psykolog dersom eleven 

og/eller skolehelsepleier finner det nødvendig 
 Det bør være en maksgrense på 500 elever per årsverk i skolehelsetjenesten  

 
Norsk Sykepleierforbund (NSF) og Landsgruppen av helsesøstre (LaH) har flere ganger 
behandlet yrkestittelen i styrende organer. Det har vært møter både med Språkrådet og 
likestillingsombudet. Det har til nå ikke lykkes å finne et godt nok alternativ for helsesøster. 
De øvrige punktene gjennomgås videre punkt for punkt.  
 
1. Skolehelsepleiere burde være tilgjengelig fem dager i uken ved alle skoler 
Skolehelsetjenesten er regulert gjennom Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-2 og forskrift av 3. 
april 2003. Det står ikke noe i lov og forskrift om omfang av helsestasjons- og 
skolehelsetjenesten, annet enn at tjenesten skal framstå som et helhetlig tilbud til barn og unge 
0-20 år og at tilbudet skal omfatte helseundersøkelser, rådgivning, veiledning, 
opplysningsvirksomhet til målgruppen, samt miljøarbeid mv. Kommunene har selv ansvar for å 
vurdere hvordan tjenesten ivaretar sine oppgaver så lenge kravet til forsvarlig virksomhet 
oppfylles. Dette omtales i helse- og omsorgstjenesteloven § 4-1 og § 4-2 og skal i tillegg 
framkomme i bydelens system for internkontroll.  
 
I Bydel Østensjø har de rene barneskolene helsesøster til stede to dager i uken, og rene 
ungdomsskoler 2-3 dager per uke. Skolene, som har 1. – 10. klasse på samme skole har 
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helsesøster ca fire dager per uke. Det vises til nøyaktig oversikt for den enkelte skole, vedlegg 
1.  
 
I Helsedirektoratets utviklingsstrategi fra 2010, IS-1798, angis ressursbehovet å være: 

- Barneskole: 100 % stilling skal følge opp 300 elever 
- Ungdomsskole: 100 % stilling til å følge opp 550 elever 
- Videregående skole: 100 % stilling til å følge opp 800 elever 

 
Bydel Østensjø har satset på videregående skoler, gjennom lavterskeltilbudet ”Utviklings-
fremmende samtaler,” et samarbeidstiltak mellom de tre søndre bydelene, Helseetaten og Oslo 
Universitetssykehus ved BUP Oslo Syd. På Ulsrud vidergående skole er det helsesøster fire 
dager i uken og psykolog/klinisk sosionom fra BUP to dager i uken. På Manglerud 
videregående skole, som skal avvikles etter skoleåret 2014/2015, er det spesialsykepleier tre 
dager i uken, helsesøster en dag i uken, samt psykolog/klinisk sosionom fra BUP to dager i 
uken.  
 
Tilgjengeligheten til skolehelsetjenesten gjennomgås i forbindelse med bydelens 
budsjettprosess for budsjett 2014. 
   
2. Alle elever innkalles til en obligatorisk samtale med skolehelsepleier minst en gang i 
året 
Helsestasjons- og skolehelsetjenesten er et gratis, frivillig helsetilbud til alle barn og unge. I 
henhold til anbefalt program, vedlegg 2, tilbys alle elever jevnlige helseundersøkelser, vaksiner 
og samtaler. Det skal videre gis hjelp etter behov. Tjenesten er imidlertid basert på frivillighet, 
dialog og samarbeid med barn/ ungdom og deres familier, samt med ulike samarbeidsinstanser.  
 
3. Alle elever har rett på henvisning til gratis konsultasjon med psykolog dersom eleven 
og/eller skolehelsepleier finner det nødvendig 
Det er allerede lav terskel og lett tilgjengelighet på psykolog/ klinisk sosionom i videregående 
skoler. I tillegg er det ukentlig psykologtilbud tilknyttet helsestasjon for ungdom. Her går 
henvendelsen via helsesøster. 
 
For skoleelever i grunnskolen skal også foreldrene involveres. Det kan sendes henvisning til 
bydelens familiesenter, eller det kan henvises fra fastlege eller skolelege til 
spesialisthelsetjenesten/ BUP.  
 
4. Det bør være en maksgrense på 500 elever per årsverk i skolehelsetjenesten  
Det vises til beskrivelse om antall elever per årsverk i punkt 1. Bydelen vil gjennomgå 
tilgjengelighet på bydelens skoler og følge dette opp videre i 2014. Det vil i neste års budsjett 
bli foreslått å styrke skolehelsetjenesten i barneskolen med et helsesøsteråsverk. Dette vil 
medføre at bydelen nærmer seg anbefalingene i Helsedirektoratets utviklingsstrategi med 770 
elever per årsverk for de rene barneskolene, (895 elever om barnetrinnet på 1-10 skolene regnes 
med). For ungdomstrinnet er tallet 696 elever per årsverk (675 elever om ungdomstrinnet ved 
1-10 skolene regnes med). For de videregående skolene er tallet 696 elever per årsverk. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Sak om skolehelsetjenesten tas til orientering. 
 
Tove Stien /s         Tommy Grotterød /s 
bydelsdirektør         avdelingssjef 
 


	Saker til behandling

